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Příprava na jednání 126. Plenární schůze  
Rady hospodářské a sociální dohody ČR  

(která se bude konat dne 7. března 2016 od 16:00 hod. na Úřadu vlády ČR) 
 

Schůzka k přípravě zaměstnavatelské delegace se uskuteční  
4. 3. 2016 od 10.00 h v sídle SP ČR 

 

1. 

1.1. 

Materiály k projednání 

(Podkladový materiál MK ČR a záznam z jednání Pracovního týmu RHSD 
ČR pro kulturní otázky) 

 
 K bodu se za stranu zaměstnavatelů vyjádří pouze KZPS 
 

Situace v oblasti kultury včetně problematiky odměňování 
zaměstnanců v kultuře 

1.2. 
Podkladový materiál MŠMT a záznam z jednání Pracovního týmu RHSD ČR 
pro vzdělávání a lidské zdroje. Pozn. Materiál byl projednán na jednání PT 
RHSD MŠMT 23. 2. 2016. 
 

Materiál vychází z doporučení k  návrhu změn financování technických VŠ, projednaného 
plénem RHSD 5. 10. 2015.  
Shrnuje hlavní principy financování veřejných vysokých škol. Základním prvkem je 5 
finančních okruhů, jejichž součtem je každá veřejná škola financována: 
 
1. Institucionální příspěvek (počet studentů a „výkon“ VŠ) – 80% rozpočtu 
2. Sociální záležitosti (stipendia a příspěvek na ubytování) – 11% rozpočtu 
3. Rozvoj VŠ (rozvojové programy a projekty) – 6% rozpočtu 
4. Mezinárodní spolupráce (zahraniční pobyty, specif. potřeby ad.) – 2% rozpočtu 
5. Evropské programy (projekty z ESF, ERDF) – nad rámec běžného financování 
 
Pokud jde o vývoj financování, vyplývá z něj, že přes rychlý nárůst počtu studentů VŠ 
adekvátně rychle nenarůstají finanční prostředky, takže logicky příspěvek vztažený na žáka 
kontinuálně klesá – z 80 000 Kč v roce 2005 na 65 000 Kč v roce 2014. Nicméně od roku 
2010 celkový počet studentů klesá v souvislosti s negativním demografickým vývojem. 
S očekávaným schválením novely zákona o VŠ znovu vyvstává otázka změny principů 
financování VŠ. Postoj rektorů a akademických reprezentací je momentálně takový, že 
odmítají jakoukoli změnu ve způsobu výpočtu prostředků dříve, dokud nedojde ke 
stabilizaci celého rozpočtu pro VŠ, alespoň na úroveň roku 2014. 
MŠMT v materiálu předkládá vstupní teze, ze kterých by změna financování měla vycházet: 

Principy změn financování vysokých škol 

- stabilizovat rozpočet pro VŠ a postupně jej od roku 2017 začít navyšovat; 
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- navrhnout zjednodušení současného systému výpočtu s větším důrazem na kvalitu, 
než kvantitu; 

- změny zavádět postupně v souvislosti s vytvářením souboru indikátorů kvality; 
- využít výsledků a doporučení systémového projektu KREDO; 
- připravovat změny transparentně za aktivní účasti reprezentací VŠ. 
-  

- vítáme záměr MŠMT změnit principy financování VŠ, nicméně předložené teze jsou 
zatím velmi obecné; 

 Stanovisko SP ČR 
SP ČR není dlouhodobě spokojen s kvalitou absolventů (technických) vysokých škol, jedním 
z důvodů je podle našeho názoru setrvávající honba za žákem, jako zdrojem příjmu VŠ. Není 
možné souhlasit s tím, že váha uplatnitelnosti absolventů v rozpisu prostředků je jen 3,8% a 
stále klesá. Také si myslíme, že Koeficient ekonomické náročnosti (KEN) nevyjadřuje 
adekvátní náročnost technických oborů vůči např. společenskovědním. 
Ohledně návrhu MŠMT: 

- principielně podporujeme stabilizaci rozpočtu pro VŠ, nicméně chtěli bychom, aby to 
bylo vázáno na důležité systémové kroky, např. rozvoj profesně orientovaných 
programů; 

- pokud mají být změny všeobecně přijatelné, mělo by MŠMT přípravu konzultovat 
nejen akademickými reprezentacemi, ale také se zástupci zaměstnavatelů / 
aplikační sféry; 

- zásadní pro nás je, aby v principech financování byly posíleny faktory uplatnitelnosti 
absolventů a navržena revize koeficientů KEN. 

V souvislosti se zaváděním konceptu Průmysl 4.0 bychom měli doporučit vládě, aby  
zvážila možnost navýšení financování VŠ oborů, identifikovaných jako zásadních pro Průmysl 
4.0 např. prostřednictvím národního rozvojového programu. 
 
Návrh usnesení: 
Sociální partneři: 

• kvitují, že MŠMT připravuje záměr změn financování vysokých škol  

• požadují, aby: 
- v návaznosti na novelu zákona o VŠ byla zajištěna dlouhodobá stabilita 

financování VŠ; 
- změny financování posílily váhu kvalitativních ukazatelů (uplatnitelnost 

absolventů, potřebnost oborů); 
- navýšení objemu financí nad rámec stabilizace rozpočtu VŠ  bylo vázáno 

na důležité systémové změny, např. rozvoj profesně orientovaných 
programů. 

- byli sociální partneři zapojeni do pracovní skupiny pro přípravu změn; 

• navrhují vládě, aby v souvislosti se zaváděním konceptu Průmysl 4.0 zvážila 
vytvoření národního rozvojového programu pro podporu oborů, důležitých 
z hlediska realizace Průmyslu 4.0. 
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1.3. 
(Podkladový materiál místopředsedy vlády pro vědu, výzkum a inovace 
a záznam z jednání Pracovního týmu RHSD ČR pro hospodářskou politiku) 
 

Podpora výzkumu, vývoje a inovací ve vztahu ke konkurenceschopnosti 

1.4. 

Požadujeme přesunout bod Podpory výzkumu, vývoje a inovací ve vztahu ke 
konkurenceschopnosti na jednání příštího zasedání Pléna RHSD. 

Nebyl splněn slib vlády a závěry z jednání Plenární schůze RHSD dne 2. 12. 2015 o 
uskutečnění širší diskuse a opětovném předložení dokumentu na program Plenární 
schůze po projednání na expertní úrovni. Jako podklad na jednání RHSD Úřad vlády 
předložil pouze vládou již schválenou Národní politiku.  

Bod VaVaI ani nebyl projednán v rámci PT RHSD pro HP. Jako náhradu nám úřad vlády 
nabídl jednání s nám. Marksem, kde byly (dle informace pana náměstka) přizvány 
rovněž zástupci odborů, kteří se ale jednání nezúčastnili. 

S nám. Marksem byly projednány základní požadavky SP ČR k Národní politice, 
k sektorovým platformám, rozpočtu na aplikovaný výzkum, vyjasnění veřejné 
podpory pro výzkumné organizace, hodnocení VaV a informace o schválení RIS3 
strategie. Následně byly přislíbeny ze strany ÚV ČR jednání k jednotlivým bodům a 
lepší nastavení komunikace. V tuto chvíli je tedy snaha o konstruktivní nastavení 
komunikace a diskuse nad jednotlivými body. 

(Bod byl na základě rozhodnutí Předsednictva stažen z programu jednání.) 
 

(Podkladový materiál MMR a záznam z jednání Pracovního týmu RHSD ČR 
pro místní rozvoj a fondy EU) 
 

Realizace Akčního plánu cestovního ruchu 

• Výsledky cestovního ruchu za rok 2015 
Materiál shrnuje:  

• Jednotlivé opatření a k nim přijatá aktivity  

• Statistiku výkonů CR za rok 2015:  
Z materiálů vyplývají tyto nejdůležitější informace:  

o Vykazuje stabilitu v počtu zaměstnaných, určitý nárůst v počtu návštěvníků a to jak 
rezidentů tak nerezidentů, nárůst v počtu přenocování. 

o Důvody nárůstu jsou dle sdělení NM Dostálové spatřovány zejména v celkovém 
zvýšení výkonu ekonomiky a v bezpečnostní situaci ČR. 

• Popis jednotlivých opatření vyplývajících z AP a k nim realizovaná aktivity :  
o Vyjmenováno celkem 9 opatření a k nim uvedené realizace aktivit 

• Předložený materiál vnímáme jako dostatečný podklad k projednání s odkazem na 
stanovisko SOCR ČR přednesené na 119. plenárním zasedání RHSD, ve kterém SOCR ČR 
upozornil, že akční plán je nedostatečný, neuvádí žádná porůstová opatření a nezabývá se 

Stanovisko SP ČR: 
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otázkou posílení výkonu CR. SOCR ČR podpořil AP na omezenou dobu  2 let a nyní bude 
navrhovat zahájení prací na úpravách AP pro roky 2017-2018 
• S odvoláním na usnesení 119. pléna RHSD trvá požadavek SOCR ČR na realizaci 
legislativních prací na zákonu o cestovním ruchu (bude upřesněno).  

 

Návrh usnesení: 
Sociální partneři: 

• žádají 
- MMR o svolání koordinační schůzky všech zainteresovaných stran (MMR, 

sociální partneři, a ostatní  zaměstnavatele v oboru cestovního ruchu)  
k  projednání a vypořádání připomínek všech subjektů a k tvorbě nového 
Akčního plánu 2017 - 2018 

- o zpracování a předložení informace na  127. PS RHSD ČR o výsledcích 
jednání 

• berou na vědomí  
- informaci o záměru SOCR otevřít změnové řízení k OPPIK 

 

1.5. 

(Podkladový materiál MPO a záznam z jednání Pracovního týmu RHSD ČR pro 
hospodářskou politiku) 
 

Informace o situaci a opatřeních vlády v oblasti digitální agendy 
včetně Národní iniciativy Průmysl 4.0  

• Kroky MPO v oblasti digitální agendy v uplynulém období 
Materiál shrnuje:  

• Materiál neobsahuje informace o činnosti ostatních resortů ani vlády jako celku => je pro 
účely projednání na PS RHSD nedostatečný 

 

• Současný vývoj a další postup ve věci rozvoje vysokorychlostního internetu v ČR: MPO 
deklaruje oba problémy v této oblasti jako uspokojivě řešené, avšak nikoli vyřešené, aktuální 
stav:  

Z materiálů vyplývají tyto nejdůležitější informace:  

o Národní plán rozvoje sítí nové generace: probíhá mapování v gesci ČTÚ, předpoklad 
ukončení a vyhodnocení 05/2016, předpoklad předložení aktualizovaného Národního 
plánu vládě 06/2016, neformální konzultace s EK do 08/2016, předložení k oficiální 
notifikaci 09-10/2016 

o Návrh zákona o usnadnění výstavby vysokorychlostních internetových sítí: návrh 
připraven, po MPŘ, aktuálně v komisích LRV, problém nastává v komisi pro RIA, 
naopak komise pro kompatibilitu s právem EU (co do transpozice směrnice 
2014/61/EU) spokojena  

• Oblast e-commerce: MPO deklaruje jako splněný úkol vyplývající z Akčního plánu pro rozvoj 
digitálního trhu, tj. zpracování Pozičního dokumentu k problematice elektronického obchodu. 
Dokument byl v 01/2016 schválen vládou. 

• Aktivity MPO v oblasti online platforem: MPO se zúčastnilo veřejné konzultace EK 
k problematice online platforem, při této příležitosti uspořádalo 2 konzultace se stakeholdery 
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na národní úrovni. V průběhu r. 2016 je očekávána publikace analýzy online platforem EK, 
MPO plánuje v 03/2016 publikovat vlastní analýzu. 

• Národní iniciativa Průmysl 4.0: materiál popisuje obsah Národní iniciativy Průmysl 4.0, na 
jejíž tvorbě se SP ČR podílel (experti SP byli gestory některých jejích kapitol). MPO však 
v materiálu nespecifikuje další kroky vlády v této oblasti. Z materiálu však vyplývá, že 
společný úkol SP ČR a MPO vyplývající z Akčního plánu pro rozvoj digitálního trhu (připravit 
Iniciativu pro Průmysl 4.0 včetně opatření k její implementaci) považuje MPO předložením 
materiálu vládě (perspektivně v 03/2016) za splněný. 
 

• Předložený materiál vnímáme jako zcela nedostatečný podklad k projednání. Obsahuje 
pouze část agendy v kompetenci MPO.  Požadujeme, aby vláda na některé z příštích 
zasedání připravila kompletní přehled kroků v oblasti digitální agendy za všechny resorty 
vlády; 

Stanovisko SP ČR: 

• Nedostatečnost materiálu je důsledkem dlouhodobé nekoordinace vlády v oblasti digitální 
agendy, která škodí české ekonomice a brání komplexnímu vývoji české společnosti 
v moderní éře (např. strategie vlády v oblasti eGovernmentu zcela postrádá přidanou 
hodnotu pro občany a podnikatele);  

• Připomínáme, že v této věci jsme v červenci 2015 předali členům PS RHSD Výzvu 
představitelů českého průmyslu a obchodu k plnění programových priorit Vlády ČR v 
oblasti podpory digitální ekonomiky a digitálního trhu v ČR, na kterou ovšem do dnešního 
dne nemáme reakci, obsahem výzvy byl zejména požadavek, aby vláda:  

o Jmenovala hlavního koordinátora na úrovni vládního zmocněnce či státního 
tajemníka, který bude zastřešovat a zajišťovat efektivní spolupráci mezi jednotlivými 
ministerstvy a dalšími ústředními orgány státní správy odpovědnými za jednotlivé 
oblasti digitální agendy a pověřila jej:  
 koordinací jednotlivých projednávaných legislativních i nelegislativních 

materiálů souvisejících s digitální agendou a zajištěním jejich projednání s 
odbornou veřejností,  

 zpracováním zastřešující národní strategie digitální ekonomiky ČR a jejím 
předložením vládě,  

 přípravou návrhu na zjednodušení a zefektivnění systému vládních 
pracovních a poradních orgánů pro digitální agendu a rozvoj ICT.  

• K jednotlivým bodům předloženého materiálu MPO:  
o Vysokorychlostní internetové sítě: situace v obou zmiňovaných oblastech (Národní 

plán rozvoje sítí nové generace a zákon o opatřeních ke zjednodušení výstavby 
internetových sítí) není zdaleka tak pozitivní, jak MPO prezentuje: 
 Proběhla opakovaná připomínková řízení s neuspokojivým výsledkem (např. 

připomínky z MPŘ k Národnímu plánu v 12/2016 dosud nebyly po věcné 
stránce vypořádány, návrh zákona byl opakovaně měněn z podnětu MV bez 
konzultace s připomínkovými místy). 

 ČR je ve zpoždění s transpozicí směrnice 2014/61/EU (měla proběhnout do 
31.12.2015, transpoziční zákon však do dnešního dne ani neprošel vládou) 

 Aktuální obsah obou dokumentů neskýtá naději, že by s jejich využitím mohlo 
dojít v blízké době k reálnému usnadnění výstavby internetových sítí a využití 
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dotace v celkové částce 14mld Kč vyčleněné v programu Vysokorychlostní 
internet OP PIK 

 Pro komunikaci společných stanovisek odborné veřejnosti směrem k MPO byla 
vytvořena Platforma spolupracujících subjektů pod společným vedením SP ČR a 
HK ČR, jejímž prvním výstupem je společné stanovisko k návrhu zákona (zasláno 
MPO, MV, MMR, ČTÚ a LRV) a která aktuálně tvoří stanovisko k Národnímu 
plánu. Vynechat? 

o E-commerce: kvitujeme formální splnění úkolu, ale je nám líto, že Poziční dokument 
nezapadá do žádné vládní strategie pro podporu digitální ekonomiky, což snižuje jeho 
využitelnost,  

o Platformy: těší nás postoj MPO, rádi budeme nadále spolupracovat,  
o Průmysl 4.0: rádi jsme se zúčastnili prací na Národní iniciativě, co však nyní chybí je:  

 Implementační dokument k ní, jehož zpracování bylo původně dohodnuto s MPO; jelikož 
však k němu nedošlo, Národní iniciativa postrádá exekutivní koncovku a stává se pouhým 
souhrnem expertních doporučení pro implementaci Průmysl 4.0. Jde o jistě podnětné čtivo, 
které může vládu k podniknutí dalších kroků inspirovat, avšak nikterak ji nezavazuje. Budeme 
proto požadovat dopracování implementačního plánu, který bude obsahovat jasně 
formulované termínované úkoly spolu s kontrolním mechanismem k nim.  

 Jasné řízení agendy Průmyslu 4.0 – toho by se měl ujmout právě vládní koordinátor. SP ČR je 
připraven k hladké implementaci tématu přispět zřízením Národní platformy pro Průmysl 
4.0, jejímiž členy budou zástupci státní správy, firem a podnikatelských reprezentací i 
výzkumných a vzdělávacích institucí a jejímž cílem bude sdílení informací a best practices.  

 
Návrh usnesení 

Sociální partneři: 

 vyzývají vládu, aby splnila usnesení 120. PS RHSD ze dne 27. 7. 2015 a 

• jmenovala gestora, který bude: 

o zastřešovat spolupráci mezi jednotlivými ministerstvy a dalšími 
ústředními orgány státní správy odpovědnými za jednotlivé oblasti 
digitální agendy, 

o zodpovídat za zpracování zastřešující národní strategie digitální 
ekonomiky ČR a předloží ji ke schválení vládě; 

• přijala opatření ke zjednodušení a zefektivnění systému vládních pracovních 
a poradních orgánů pro digitální agendu a rozvoj ICT, 

Sociální partneři žádají, aby:  

• vláda zpracovala a na PS RHSD předložila komplexní přehled kroků vlády 
v oblasti digitální agendy 

•  MPO zpracovalo Akční plán pro Průmysl 4.0 obsahující specifikaci úkolů pro 
jednotlivé ústřední orgány státní správy včetně jejich termínů a mechanismu 
kontroly jejich naplňování. 

 vzhledem k tomu, že jde o opakovaná doporučení sociálních partnerů požadují 
předložení informace o jejich řešení na 128. plénum RHSD. 
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2. 

2.1. 

Materiály k informaci 

(Podkladový materiál MMR a záznam z jednání Pracovního týmu RHSD ČR 
pro místní rozvoj a fondy EU) 
 

Zpráva o stavu čerpání prostředků EU a Informace o stavu 
přípravy programů a plnění předběžných podmínek pro 
programové období 2014 – 2020 

1. Aktuální stav v čerpání v rámci programového období 2007 – 2013 

Materiál již tradičně shrnuje ve svých třech částech:  
 

2. Informace o aktuální fázi implementace programů v rámci programového období 
2014 – 2020 

3. Informace o plnění předběžných podmínek pro čerpání z fondů EU v programovém 
období 2014 – 2020.  

 

• V materiálu za období 2007 – 2013 se jako jeho nové součásti objevují i kapitoly 
s názvy Další postup - harmonogram uzavírání programového období 2007–2013 a 
Fázování velkých projektů 

Z materiálů vyplývají tyto nejdůležitější informace:  
 

• I nadále platí informace, že v období 2007 – 2013 bylo nejúspěšnější co do 
proplacení prostředků příjemcům čerpání z OP PI (ke dni 3. 2. 2016 proplaceno 
107,9% (!) alokovaných prostředků), na opačném pólu úspěšnosti je IOP 
(proplaceno 74% prostředků) a ROP Moravskoslezského kraje (proplaceno 83,3% 
prostředků), který na předposledním místě vystřídal OP VaVpI (84,7%). 

• Materiál pro PS RHSD neobsahuje výši korekcí pro jednotlivé operační programy; 
tento přehled byl nicméně předložen v písemné podobě na přípravném PT RHSD a 
lze předpokládat, že bude distribuován písemně přímo na PS RHSD: důležité je, že 
z materiálu předloženého na PT vyplývá, že celková výše korekcí uplatněná ze strany 
EK je (ke dni 3. 2. 2016) 0 Kč s tím, že veškeré realizované korekce si udělily na 
základě úprav navržených Evropskou komisí řídicí orgány samy. Souhrnná výše 
těchto interních korekcí na úrovni ČR (s možností realokace prostředků, která byla 
ve většině případů realizována) za celé programové období činí 17,8 mld Kč. 

• V rámci materiálu pro období 2007 – 2013 byl také předložen dlouho očekávaný a 
opakovaně vyžádaný přehled velkých projektů schválených jako fázované: vyplývá 
z něj, že fázováno je celkem 8 velkých projektů a 30 projektů menšího rozsahu, a to 
v rámci 3 operačních programů (OP D, OP VaVpI a OP ŽP). Na přípravném PT RHSD 
jsme si vyžádali doplnění materiálu o výčet konkrétních projektů a konkrétní 
informace o způsobu zajištění jejich návaznosti. 

• Pokud se týče aktuálních výzev z období 2014 – 2020, ke 4. 1. 2016 bylo od počátku 
programového období vyhlášeno za všechny programy celkem 187 výzev s alokací 
z fondů EU celkem 245,5 mld. Kč. Tato částka představuje 37,9 % z celkové alokace 
období 2014-2020, která činí 648 mld. Kč (příspěvek EU). Ze všech operačních 
programů doposud vyhlásil největší objem výzev OP D, dále OP Z a IROP, v závěsu za 
ním OP PIK. 
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• Jako nejrizikovější předběžnou podmínku vnímá MMR-NOK stabilně podmínku č. 
2.2 Infrastruktura přístupových sítí nové generace, která má být naplněna 
prostřednictvím přijetí Národního plánu rozvoje sítí nové generace (NPRSNG); 
v podrobnostech o spolupráci MPO a SP ČR na splnění této předběžné podmínky viz 
bod 1.5 Digitální agenda. 

• Velmi problematická se také jeví předběžná podmínka č. 1.1 s názvem VaV – 
Inteligentní specializace, kde není zcela zřejmé, jak pokračují práce na aktualizaci 
Národní RIS3 strategie, jejíž poslední verze nebyla se sociálními partnery vůbec 
projednána. Stav splnění předběžné podmínky se tak vrací ze 100% (informace o 
úplném splnění byla zjevně nesprávná) na „bude upřesněno“.  

 

a) Dočerpávání v období 2007 – 2013:  

Stanovisko SP ČR 
 

•Děkujeme MMR za zpracování materiálu k souhrnné výši korekcí a kvitujeme 
informaci, že celková výše korekcí uplatněných direktivně ze strany EK je 
nulová. Je nyní třeba, aby jednotlivé řídicí orgány přijaly opatření, která 
zamezí opakování jejich chyb v období 2014 – 2020. V tomto smyslu žádáme o 
doplnění předloženého materiálu. 

•Materiál k fázování projektů žádáme doplnit o informace o konkrétních 
fázovaných projektech spolu s údaji o termínech jejich jednotlivých fází 
s cílem zajistit jejich bezprostřední návaznost. 

 
b) Implementace operačních programů v období 2014 – 2020: SP ČR i nadále sleduje 

zejm. 4 problémy v oblasti funkčnosti systému vyhlašování výzev a sběru 
projektových žádostí včetně plánování projektů v období 2014 - 2020: 
1. MS 2014+ vykazoval řadu chyb, nemáme informace o tom, zda byly odstraněny. 

Žádáme aktuální informace ohledně funkčnosti systému od MMR. 
2. Plánování programového období jako celku: rádi bychom od řídicích orgánů (v 

rámci jejich Strategických realizačních plánů) obdrželi informaci o tom, jak je 
rozvrženo čerpání celkové alokace jednotlivých OP do jednotlivých let 
programového období tak, abychom se vyvarovali překotného čerpání na konci 
programového období. 

3. Problémy s kofinancováním projektů: různorodou interpretační praxi řídicích 
orgánů, pokud se týká posuzování žadatelů pro účely kofinancování, dále 
sledujeme. Žádáme posílení metodické činnosti MMR v tomto ohledu.  

4. Vykazování nepřímých nákladů: zjednodušené výkaznictví bylo aplikováno pouze 
u některých OP, nadále působíme na řídicí orgány, aby sjednotily svou aplikační 
praxi a žádáme MMR-NOK o podporu.  
 

c) Pokud se týče reportu o naplňování předběžných podmínek pro čerpání v období 
2014 – 2020, apelujeme na zodpovědnost gestorů jednotlivých předběžných 
podmínek a poskytování pravdivých a úplných informací o aktuálním stavu plnění 
předběžných podmínek na MMR-NOK a doporučujeme se zaměřit na konečné 
termíny. Zbývá posledních 10 měsíců pro splnění předběžných podmínek, na řadě 
z nich (např. 1.1) je závislých několik operačních programů. Nesplnění termínu 31. 12. 
2016 by mělo pro ČR fatální důsledky a je proto důležité poskytovat přesné informace 
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o pokroku v plnění tak, aby mohlo dojít ke spojení sil (včetně sil sociálních partnerů) 
tam, kde je zapotřebí.  
 

Návrh usnesení 

Sociální partneři apelují na splnění úkolů 122. a 123. PS RHSD a požadují aby:  

•  příští zpráva o stavu čerpání z fondů EU obsahovala informaci o:  

o fázovaných projektech, ve struktuře dle jednotlivých projektů, jejich 
názvů, způsobu zajištění jejich návaznosti a stavu schvalování 
aktuální fáze projektu, 

o způsobu a stavu řešení jednotné interpretace pravidel pro čerpání 
z ESIF na jednotlivých řídících orgánech, 

• MMR-NOK věnoval maximální pozornost plnění jednotlivých předběžných 
podmínek a jejich věcnému, nikoli pouze formálnímu naplňování 
a o případných problémech informoval Plenární schůzi RHSD ČR. 

 

2.2. 
(Podkladový materiál MMR a záznam z jednání Pracovního týmu RHSD ČR 
pro místní rozvoj a fondy EU) 

Stav přípravy a projednávání novelizace stavebního zákona 

Komentáře k podkladům MMR k stavebnímu zákonu  
 

V součtu pak zákonná lhůta pro vydání prvoinstančního rozhodnutí pro 
koordinované řízení s EIA nepřekročí i v případě využití maximálních mezí lhůt 

Ke grafickému vymezení předpokládané délky povolovacích procesů: 
 

Není zřejmé, z čeho byly počítány lhůty pro proces EIA po novele stavebního zákona. Ze 
znění novely SZ, které bylo předloženo Úřadu vlády, takové lhůty nevyplývají. 
Domníváme se, že návrh neodpovídá procesním lhůtám stanoveným v novele SZ. 
Nezohledňuje souběhy jednotlivých procesů a nevyplývá z textace novely SZ, resp. 
zákona o posuzování vlivů na životní prostředí.  

 
Analýza lhůt: Podle § 94n odst. 1 SZ předá stavební úřad po připomínkování 
dokumentace výsledky projednání orgánu EIA a přeruší stavební řízení. Následně 
orgán EIA předá výsledky projednání zpracovateli posudku (5 dnů - § 10 odst. 5 ZPV), 
ten zpracuje a předloží posudek do 60 (max. 80) dnů od obdržení výsledků projednání 
(§ 10 odst. 7 ZPV). Orgán EIA vydá do 30 dnů od obdržení posudku stanovisko EIA (§ 
10 odst. 8 ZPV), které předá stavebnímu úřadu, který následně pokračuje v řízení. Jde 
tedy max. o 5 + 80 + 30 = 115 dní. Lhůty pro kroky těmto postupům předcházející 
(před přerušením stavebního řízení) a kroky navazující na vydání stanoviska EIA 
(pokračování v řízení) vyplývají ze stavebního zákona a jsou omezeny celkovou lhůtou 
90 (max. 120) dní.  
 

235 
kalendářních dní (115 + 120 dní)! Což je výsledek nižší než v tabulce uváděná 
minimální lhůta 90 + 160 (= 250 dní) nebo dokonce maximální lhůta 120 + 190 dní (= 
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310 dní). Samozřejmě tyto výpočty odpovídají ideálnímu průběhu všech dílčích kroků 
a pouze s přerušením řízení předjímaným stavebním zákonem. 
 
V této souvislosti žádáme vysvětlit tyto rozdíly v intepretaci zákonných lhůt. 
Domníváme se, že vhodným vodítkem by bylo zpracování procesního schématu 
průběhu jednotlivých kroků v koordinovaném řízení s odkazem na konkrétní 
ustanovení stavebního zákona a zákona EIA.  

 

1) Požadavek Svazu, aby IP bylo podkladem pro kolaudaci (zákon o integrované 
prevenci).  

K vybraným aspektům textového podkladu: 
 

Vodní díla (15 odst. 3 a 94a odst. 2 stavebního zákona)  
Materiál opakovaně konstatuje, že trvá rozpor ze strany MZe k návrhu na implementaci 
vodních staveb, které vyžadují povolení k nakládání s vodami a jsou vedlejší stavbou 
souboru staveb. Tento rozpor není již přes dva měsíce vyřešen, přestože zasedají komise 
LRV a vyjadřují se tak k úpravě, která je dle Svazu, ale i MMR nežádoucí.  
 
Apelujeme proto na to, aby MMR zpracovalo alternativní znění problematické úpravy tak, 
aby Vláda mohla vybrat preferované řešení. Pokud nebude mít Vláda k dispozici jinou 
variantu než tu, která je nyní v novele obsažená, bude přijato řešení, které zpochybní 
funkčnost koordinovaného řízení. Považujeme totiž za nutné, aby byla novela nadále 
projednávána v souladu s navrhovanou účinností od 1. 1. 2017, bez připraveného 
alternativního znění lze očekávat další odsuny. Odkládání účinnosti pouze prohlubuje 
nežádoucí dopady stávajícího systému a nenabízí alternativy (např. právě koordinované 
řízení). Připomínáme, že původním závazkem členů vlády bylo nabytí účinnosti od 
1. 1. 2016! 

 
Vyloučení § 9c odst. 4 zákona zákon EIA v řízeních podle stavebního zákona 

Svaz plně podporuje úpravu navrhovanou MMR, která vrátí principy koncentrační zásady 
zpět směrem k vyváženému postavení účastníků a zamezí tedy novelou EIA přijatému 
prolomení zásady, podle které mohou podat NGO odvolání proti rozhodnutí i bez 
nutnosti předchozí účasti v povolovacím procesu. Domníváme se, že aktuální judikatura 
Soudního dvora Evropské unie (EK vs. SRN – C 137/14), která uvádí, že Směrnice EIA 
„…nebrání tomu, aby vnitrostátní právo stanovilo povinnost žalobce vyčerpat všechny 
správní prostředky před tím, než lze podat žalobu k soudu…“ je principiálně uplatnitelná i 
v případě odvolání proti prvoinstančnímu správnímu rozhodnutí, kde lze za „správní 
prostředek“ vnímat podání připomínky v samotném povolovacím procesu. 

 
Z hlediska rozporů Svazu postrádáme v materiálu reflexi těchto rozporů: 

2) Požadavek Svazu, aby bylo MPO dotčeným stavebním úřadem u průmyslových zón 
(stavební zákon). 

3) Nesouhlas Svazu s nedostatečně definovaným pojmem „realizace kompenzačních 
opatření“ (§ 45i odst. 11) v zákoně č. 114/1992 Sb. (zákon o ochraně přírody a 
krajiny). 
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4) Nesouhlas Svazu s návrhem nové úpravy § 67 odst. 1 v zákoně č. 114/1992 Sb. (zákon 
o ochraně přírody a krajiny). 

5) Problematika dotčené veřejnosti v EIA – požadavek Svazu na provázání sebraných 
podpisů k lokalitě záměru (zákon o EIA). 

 
Dotazy související s přípravou stavebního zákona 
 

Jaké jsou požadavky jednotlivých komisí LRV – mohou mít zásadní dopad do 
navrhované systematiky novely stavebního zákona?  
Jaké budou mít dopady do harmonogramu legislativního procesu?  
Jaký je aktuální harmonogram?  
 

Návrh usnesení: 

Sociální partneři: 

• positivně hodnotí skutečnost, že součástí předložené informace je grafické 
znázornění předpokládané délky povolovacích řízení 

• konstatují, že nadále zůstávají i po připomínkovém řízení nevypořádány 
jejich zásadní připomínky 

• vyzývají vládu, aby při rozhodování o konečném znění návrhu 
respektovala klíčový význam zkrácení a zjednodušení povolovacích řízení 
pro hospodářský růst a zaměstnanost  

• žádají vládu, aby při svém jednání o finálních úpravách návrhu zvážila 
opodstatněnost jejich připomínek a promítla je do konečné úpravy 
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1. Podpora výzkumu, vývoje a inovací ve vztahu ke konkurenceschopnosti 

Body pro jednání Předsednictva RHSD 
 
Náměty pro program jednání pléna RHSD – duben 2016 

 
2. Problematika insolvenčních řízení 

 
3. Reforma financování regionálního školství 

 
4. Problematika dopravy 

 
5. Informace dle návrhu usnesení k bodu: 

1.5 Informace o situaci a opatřeních vlády v oblasti digitální agendy včetně Národní 
iniciativy Průmysl 4.0  

 „vzhledem k tomu, že jde o opakovaná doporučení sociálních partnerů, požadují 
předložení informace o jejich řešení na 128.  plénum RHSD“ 
 
Ostatní 
Financování projektů (podkladový materiál J. Hejdukové) 
Pilotní projekt na podporu mobility pracovních 
Svaz iniciuje spuštění pilotního projektu, který vyžaduje úzkou spolupráci mnoha resortů, 
zejména MPSV, MMR, MPO Problémové okruhy k řešení: 

• Úloha úřadů práce - motivace nezaměstnaných 

• Příspěvek na přestěhování a bydlení 

• Rozvoj regionů 

• Výstavba nájemních/sociálních bytů 
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